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Skolebestyrelsens 
årsberetning 2023/2024
Skoleåret 2023/2024 har været begivenhedsrigt på flere måder. Vi 
startede i september med en lederrokade i vores lokalområde: 
Vores hidtidige skoleleder, Lotte Søndergaard, blev fra centralt 
hold flyttet til Kragelundskolen, mens Mads Neergaard Jacobsen, 
viceskoleleder på Skåde Skåle, blev indsat som konstitueret leder 
hos os. Efter en ansættelsesproces blev Mads fastansat, og han 
har hurtigt vist sig som en dynamisk og engageret leder, der 
brænder for vores skole og dens udvikling.

For at fordele ledelsens opgavemængde på flere hænder blev 
skolens ledelse i maj 2024 udvidet med en ekstra pædagogisk 
leder, Lotte Storgaard. Lotte er ny leder for skolens specialklasser, 
mens Louise Barner Jensen nu er leder for 0.-4. klasserne og SFO, 
mens Michael Yde Hansen er leder for 5.-10. klasse.

Et år med spareøvelser
Vi vidste godt, at skoleåret 2023/2024 ville blive et år med spare-
øvelser, men vi vidste ikke, at omfanget ville blive så stort. Lige-
som andre skoler i Aarhus Kommune oplever vi på Rundhøjskolen, 
at driften af skolerne i høj grad er underfinansieret. Rundhøjskolen 
mangler konkret 3,6 millioner kroner for at få enderne til at mødes 
– i et budget på samlet set omkring 40 millioner kroner. Skoleåret 
har derfor krævet vanskelige beslutninger og en omhyggelig prio-
ritering af ressourcer for ledelsen. Udgangspunktet har været at 
opretholde et højt fagligt niveau og et godt læringsmiljø. I skole-
bestyrelsen oplever vi at være blevet involveret i overvejelserne. 
Vi kom ikke uden om ærgerlige, men nødvendige besparelser: I 
efteråret 2024 lukker skolens kantineudsalg, og fra skoleåret 
2024/2025 er lejrskoler afskaffet, og det er slut med co-teaching 
på 1.-6. årgang. 
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Jeg vil gerne takke alle ansatte og forældre for deres forståelse og 
støtte i denne proces. Vi har vist vores utilfreds med skolens 
økonomiske vilkår, både via høringer, tv-indslag og artikler, og vi 
har gjort det i et tæt samarbejde med foreningen Skole & 
Forældre. Vi fortsætter arbejdet med at finde bæredygtige 
løsninger, der sikrer skolens økonomiske stabilitet uden at gå på 
kompromis med kvaliteten af undervisningen og den idrætsprofil, 
som vi ønsker at fastholde.

Vi prioriterer skolens idrætsprofil
Der er ingen tvivl om, at skolens idrætsprofil er højt prioriteret af 
både forældre, børn og medarbejdere. Derfor er bevægelse altid 
en rød tråd i de beslutninger, vi træffer, og vi tænker altid 
bevægelse ind i skolens principper, når vi arbejder med disse. Det 
er derfor også glædeligt, at skolen fortsat har Forældre- og Lærer-
foreningen (FOLF), som blandt andet holder indendørs fodbold-
turnering for eleverne og fællesløbet, Rundhøj løber, for hele 
familien.

Politisk vedtagelse af udbygning af skolen
Der har heldigvis også været andre ting, vi har kunnet glæde os 
over: I april godkendte byrådet udbygningen og moderniseringen 
af Rundhøjskolen og klubtilbuddet, og mange byrådspolitikere 
sendte ovenikøbet rosende ord i skolens retning. Vi glæder os til 
næste skridt, som i skrivende stund endnu er uklart.

To nye forældre med ombord
Vi har i løbet af skoleåret fået to nye forældrevalgte bestyrelses-
medlemmer med ombord. Det er altid forfriskende at få nye 
perspektiver og ideer ind i bestyrelsen. Sammen kan vi fortsætte 
arbejdet med at forbedre vores skole og skabe de bedste 
betingelser for vores elever.
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Fokus på trafiksikkerhed
At vores børn nu kan komme mere sikkert i skole, har også rykket 
i den positive retning. Der har tidligere været bekymringer 
omkring trafikforholdene og sikkerheden for de mange elever, der 
dagligt færdes på Holmevej. Med etableringen af cykelsti i begge 
retninger er det sket en klar forbedring af trafiksikkerheden.

Vi har med gode input fra skolens tovholder for færdsel og 
skolepatrulje i slutningen af skoleåret taget hul på drøftelserne af 
en trafikpolitik.

Målet er at sætte de bedste rammer for trafiksikkerheden for 
både børn og voksne på skolen. I den forbindelse vil vi i skole-
bestyrelsen generelt opfordre alle forældre til at fortsætte med at 
tale med deres børn om vigtigheden af trafikregler og sikker 
adfærd på vej til og fra skole.

Tak for samarbejdet
Afslutningsvis sætter vi i skolebestyrelsen stor pris på vores 
samarbejde med ledelse og medarbejdere, SFO-forældreråd, 
elevråd og forældre. Vi takker samtidig alle, som har bidraget 
med deres holdninger i løbet af året. Det er gennem vores fælles 
engagement og samarbejde, at vi kan sikre, at vores skole 
forbliver et lærerigt og inspirerende sted for alle vores elever.

På vegne af skolebestyrelsen,
Malene Wiese Madsen, formand



HVOR MAN TRIVES, LÆRER 

MAN

HVOR MAN TRIVES, LÆRER MAN

Skolebestyrelsen 2023/2024

Forældrerepræsentanter:
• Malene Wiese Madsen (formand)
• Tine Obel Schmidt (næstformand)
• Bodil Ipsen (frem til september 2023)
• Edyta Gromacka
• Line Juul Gissel (fra november 2023)
• Louise Ydemann Duarte (frem til oktober 2023)
• Louise Pedersen
• Mie Margrethe Eriksen (fra oktober 2023)
• Nils Lehner Gottlieb

Elevrådsrepræsentanter:
• Ida Frederikke Kejser
• Josefine Sjørring Boeriis

Medarbejderrepræsentanter:
• Casper Bugge Jensen
• Hans Koed Jensen

Ledelse:
• Lotte Søndergaard, skoleleder (frem til september 2023)
• Mads Neergaard Jacobsen, skoleleder (fra september 2023)
• Louise Barner Jensen, viceskoleleder og pædagogisk leder for 

0.-4. klasse og SFO
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